Chita
It is generally accepted that Chita was founded in 1653, though this date is being disputed nowadays. The town was founded at the confluence of the Chita and the Ingoda rivers. Its position on the way to the Pacific Ocean was profitable and favored the development of the town. 

In the history of our country Chita was known as the centre of the former Far Eastern Republic. The Chita Region was founded on the 26th of September, 1937 and Chita become its administrative centre. 

Today Chita with its population of 379000 (1991) is a big administrative, industrial and cultural centre consisting of 4 districts. Heavy and light engineering is well developed here. They are represented by such enterprises as machine building plant, a machine tool plant, an automobile works, a brick works, a footwear factory, a locomotive repair plant and so on. Many of them underwent transformation into joint-stock companies. 

The transport system is highly developed in our region. It’s most represented by the railways. The network of motor transport is also rather wide. The Chita Aviation Enterprise provides for passengers transportation, mail and express delivery in 31 districts of our Region. 

Chita is a town of students. It gives specialized training to young people in the Pedagogical University, the Technical University, the Academy of National Economy, the Medical academy and four branches of other higher education establishments. There is a wide network of secondary schools in Chita. There are schools with extensive German, Chinese and English teaching. There are also music schools in Chita. 

Sport is very popular with the citizens of Chita. The stadiums with well equipped sports grounds, tennis courts and swimming pools provide excellent opportunities for those who go in for sports. 

Chita has played its role in the development of culture in our country. There are several theatres, museums, studios in Chita. The Regional library named after Pushkin is a real feast for the eye. Over 20000 citizens regularly use this library, it contains 35000 various publications. 

Much is being done to preserve and restore many of our monuments of architecture, history and culture. The town has quite a number of sights worth seeing, including the Fine Arts Museum, the House of the Brothers Shumov, the Russian Army Officer’ Club, the memorial Complex, the Naryshkina’s House, Chita Orthodox Church and the Monument to Victims of Stalin’s repressions. Besides there are numerous private shops, commercial banks and firms.

Перевод текста: Chita 

Общепринятое, что Чита была основана в 1653, хотя эта дата обсуждается в настоящее время. Город был основан при слиянии Читы и рек Ingoda. Его положение на пути к Тихому океану было выгодно и одобрило развитие города. 

В истории нашей страны Чита была известна как центр прежней дальневосточной Республики. Читинская Область была основана 26-ого сентября 1937, и Чита становилась ее административным центром. 

Сегодня Чита с ее населением 379000 (1991) - большой административный, индустриальный и культурный центр, состоящий из 4 районов. Тяжело и легкая разработка хорошо развита здесь. Они представлены такими предприятиями как завод машиностроения, завод станка, автомобиль работает, кирпич работает, фабрика обуви, завод ремонта локомотива и так далее. Многие из них подверглись преобразованию в акционерные общества. 

Транспортная система высоко развита в нашей области. Это больше всего представлено железными дорогами. Сеть автомобильного транспорта также довольно широка. Читинское Предприятие Авиации предусматривает транспортировку пассажиров, почту и срочную доставку в 31 районе нашей Области. 

Чита - город студентов. Это дает специализированное обучение молодым людям в Педагогическом Университете, Техническом Университете, Академия Народного хозяйства, Медицинской академии и четырех ветвей других учреждений высшего образования. Есть широкая сеть средних школ в Чите. Есть школы с обширным немецким, китайским и английским обучением. В Чите есть также школы музыки. 

Спорт очень нравится гражданам Читы. Стадионы с хорошо оборудованными спортплощадками, теннисными кортами и плавательными бассейнами обеспечивают превосходные возможности тех, кто занимается спортивными состязаниями. 

Чита играла ее роль в развитии культуры в нашей стране. Есть несколько театров, музеи, студии в Чите. Региональная библиотека назвала в честь после того, как Пушкин - реальный банкет для глаза. Более чем 20000 граждан регулярно используют эту библиотеку, это содержит 35000 различных публикаций. 

Очень делается, чтобы сохранить и восстановить многие из наших памятников архитектуры, истории и культуры. Город имеет множество достойных внимания достопримечательностей, включая Музей Искусств, Дом Братьев Шумова, российский Армейский Чиновник’ Клуб, мемориальный Комплекс, Дом Наришкины, Читинская Ортодоксальная Церковь и Памятник Жертвам репрессий Сталина. Кроме того есть многочисленные частные магазины, коммерческие банки и фирмы.
